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Tradičný Vianočný koncert 
sa uskutoční v piatok 
17. decembra 2010 o 18. hod. 
vo veľkej sále Inovatechu. 
Pred  koncertom sa na námestí pred
Inovatechom bude konať vianočný 
trh, na ktorom si môžete zakúpiť ozdoby, 
ktoré vyrobili deti z našich škôl. 

Mesto Sládkovičovo vás srdečne pozýva 
na V. Mestský ples, ktorý sa bude 
konať v sobotu 22. januára 2011 v hoteli 
Tevel. Vstupné 20 €, predpredaj v knižnici 
v Inovatechu.

Základná škola SP s VJJM vás srdečne 
pozýva na Ples rodičov 
a učiteľov v sobotu 5. februára 2011 
v budove vysokej školy. 

MO DPO vás pozýva na vychýrený 
Hasičský ples, ktorý sa bude konať 
v sobotu 19. februára 2011 v areáli vysokej 
školy. 
Vstupné: 20 €, predpredaj u Romana 
Sablera, tel.: 0903 214 325   

OZ Klobáskový klub a mesto Sládkovičo-
vo ogranizujú v sobotu 26. februára 2011 
Medzinárodný klobáskový 
festival.  
Záujemci o účasť v súťaži sa môžu 
do 15. januára 2011 prihlásiť 
u Františka Rumana, tel.: 0903 654 854

Po veľkých očakávaniach sú voľby do or-
gánov samosprávy obcí ukončené a voleb-
né výsledky sú známe. Boli sme svedkami 
malých osobných volebných kampaní i me-
gakampane so známymi umelcami a dobre 
organizovaným cateringom. Po povolebnom 
guláši mali voliči 48 hodín, aby zhodnotili 
nielen predvolebné mítingy, ale aj štvorročnú 
prácu primátora mesta, poslancov mestské-
ho zastupiteľstva a pracovníkov MsÚ. 

Volebná kampaň volieb do orgánov samo-
správy obcí sa podľa zákona začína 17 dní-
pred konaním volieb, no v skutočnosti začína 
už na druhý deň po zverejnení výsledkov vo-
lieb. Po voľbách sme sa dopočuli o zámeroch 
niektorých poslancov, ako odstaviť a zablo-
kovať činnosť primátora mesta. 

Kto má oči, vidí a kto chce počuť nepod-
loženú propagandu, bude počúvať. Avšak 
jeden deň sa zobudí a skonštatuje, že všet-
ko je inak. Ak politika znamená, že sa dvaja 
spoja voči tretiemu, tak ja takúto politiku 
nechcem robiť. Ak politika spája ľudí v pro-
spech jednej veci a výsledkom tejto veci je 

zrealizovanie zámeru v prospech mesta, tak 
som partnerom. Nemám čas na neefektívne 
vykrúcanie slov, ktoré nemá žiadny výsledok 
a efekt. 

Komunikácia je dôležitým prvkom získania 
informácií, treba si nájsť čas na vypočutie 
názoru iných. Na základe osobných stretnu-
tí s občanmi tohto mesta som viackrát musel 
prehodnotiť svoje názory a priznať si chyby. 

Mesto Sládkovičovo je náš spoločný život-
ný priestor, tu sme doma a je prirodzené, ak 
chceme, aby sa nám tu žilo lepšie ako dote-
raz. Nestačí len kritika. Spojením všetkých 
síl môže byť naše mesto krajšie, bezpečnejšie 
a život v ňom môže dosiahnuť vyššiu úroveň 
len vtedy, ak nebudeme pasívne pozorovať 
dianie v meste, ale sa aj aktívne zapojíme do 
premien. Nedá sa urobiť všetko naraz, ale 
postupne systematickou prácou sa dajú zre-
alizovať zámery, ktoré dlhodobo môžu klad-
ne ovplyvniť rozvoj nášho mesta.

Primátor je primátor a poslanec je posla-
nec, každý má podľa zákona o obecnom zria-
dení v samospráve (pokračovanie na str. 2)            

Názov advent pochádza z latinského adventus, čo znamená príchod, očakávanie, 
obdobie očakávania príchodu Spasiteľa. Je to obdobie prípravy na Vianoce. Kedysi 
jeho začiatok hlásili zvony a zároveň to bol aj začiatok cirkevného roka. Pôvod ad-
ventu sa datuje do 5.–6. storočia. Príprava spočívala v pokání, sebazapieraní a hor-
livejšej zbožnosti. Stáročné čakanie ľudstva na Spasiteľa pripomínajú ranné omše 
„roráty“. Toto pomenovanie dostali  podľa úvodného omšového verša „Rorate coeli 
desuper...“ – „Roste nebesia zhora, oblaky pršte spravodlivého, otvor sa zem a vydaj 
Spasiteľa“. 

V roku 2010 je  advent príliš  hlučný, Boha a Ježiša Krista v ňom len ťažko nájdeme. 
Je veľký rozdiel medzi tichou prípravou a každodenným 

hlukom. Advent by mal byť obdobím  tichej prípravy, 
sebazaprenia a zamyslenia sa. Konzumná spo-

ločnosť a obchodné reťazce sú toho pravým 
opakom, reklamná kampaň Vianoc sa za-

čína už v novembri. Už od novembra po-
čúvame v reproduktoroch veľkých ob-
chodných domov tóny Tichej noci.

Viem, že časy sa zmenili, ale treba 
prehodnotiť nové zvyky a vrátiť sa 
k pôvodným hodnotám. Potom pre nás 

Vianoce nebudú znamenať stres z ná-
kupnej horúčky, ale ozajstné stretnutie 

s rodinou. K tomu prajem každému zdra-
vie, veľa síl  a príjemné prežitie vianočných 

sviatkov.
Ing. Anton Szabó, primátor mesta

Voľby            
do orgánov samosprávy obcí 2010
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Výsledky volieb
do orgánov samosprávy obcí 2010 v meste Sládkovičovo

Dňa 27. novembra 2010 sa konali voľby do orgánov samosprávy 
obcí. Z celkového počtu 4 659 zapísaných voličov sa v meste Sládko-
vičovo volieb zúčastnilo 2 182 voličov, čo predstavuje účasť 46,83 %. 

Komunálne voľby sa v meste uskutočnili bez vážnejších problémov, 
všetkých 5 okrskových komisií ako i mestská volebná komisia svo-
je povinnosti vykonali v súlade s platnou legislatívou a tým prispeli 
k bezproblémovému priebehu volieb.

Výsledky volieb do orgánov samosprávy obcí 2010:
• počet volebných obvodov       1
• počet volebných okrskov       5
• počet osôb zapísaných v zoznamoch voličov             4 659
• počet voličov, ktorým boli vydané obálky               2 182
• počet odovzdaných obálok                2 179
• počet platných hlasov odovzdaných pre voľby do MsZ             2 111
• počet poslancov, ktorý sa mal zvoliť    12
• počet zvolených poslancov     12 
• počet platných hlas. lístkov odovzdaných pre voľby primátora         2 109

Výsledky volieb primátora mesta:
Primátorom mesta Sládkovičovo sa stal nezávislý kandidát Ing. 
Anton Szabó s počtom platných hlasov 1 508.
Poradie ostatných kandidátov je nasledovné:
PhDr. Terézia Pethőová, nezávislý kandidát       473 hlasov
Mgr., Ing. Karol Fóka, nezávislý kandidát      85 hlasov
Bc.Béla Zsille, kandidát MOST–HÍD         43 hlasov

Vo voľbách do mestského zastupiteľstva bolo v jednom voleb-
nom obvode zvolených 12 poslancov a boli zvolení:
1.   Ing. Milena Poláková , nezávislý kandidát    799 hlasov
2.   PhDr. Terézia Pethőová, nezávislý kandidát    696 hlasov 
3.   Viliam Brunner, nezávislý kandidát    690 hlasov
4.   MVDr. Pavol Bartaloš, nezávislý kandidát    611 hlasov
5.   Ing. Alexander Karsay, nezávislý kandidát    561 hlasov
6.   Edita Frantová, nezávislý kandidát     520 hlasov 
7.   Alexander Bende, nezávislý kandidát     493 hlasov
8.   PaedDr. Attila Takács, SMK–MKP     490 hlasov
9.   Ing. Štefan Lauko, nezávislý kandidát    480 hlasov
10. Koloman Hrdlica, MOST–HÍD      445 hlasov
11. Agáta Zelinková, nezávislý kandidát    440 hlasov
12. Mgr. Edita Katonová, MOST–HÍD     432 hlasov

Poradie náhradníkov, ktorí neboli zvolení za poslancov MsZ: 
1.  Ing. Viliam Kurinec, nezávislý kandidát   431 hlasov
2.  Ing. Gábor Krommer, SMK–MKP    414 hlasov
3.  Ervín Červenka, nezávislý kandidát   392 hlasov

4.   František Ruman, nezávislý kandidát   376 hlasov
5.   Ing. Ladislav Piši, SMK–MKP    374 hlasov
6.   Ján Németh, KSS       363 hlasov
7.   Roman Sabler, nezávislý kandidát     348 hlasov
8.   Ing. Boris Brunner, MOST – HÍD     342 hlasov
9.   Mgr. Melinda Srejnerová, SMK–MKP    342 hlasov
10. Štefan Matejdes, nezávislý kandidát   338 hlasov
11. Bc. Béla Zsille, MOST–HÍD     329 hlasov
12. Ing. Olívia Dovalová, SMER     328 hlasov
13. Ján Paulo, KSS       327 hlasov
14. Ida Józsová, nezávislý kandidát     322 hlasov
15. Mária Zahorecová, nezávislý kandidát    276 hlasov
16. Alexander Vígh, MOST–HÍD    275 hlasov
17. Viliam Mikeš, SMK–MKP     272 hlasov
18. Mgr. Jana Šurnovská, nezávislý kandidát    271 hlasov
19. Ing. Štefan Mikuš, SDKÚ     262 hlasov
20. Ing. Tibor Pethő, nezávislý kandidát    262 hlasov
21. Emil Dovalovszkí, SMER     255 hlasov
22. Mgr. Adriana Slováková, nezávislý kandidát   253 hlasov
23. Mgr. Ing. Karol Fóka, nezávislý kandidát    253 hlasov
24. Mgr. Silvia Michaleková, SMK–MKP    251 hlasov
25. Michal Pethő, EDS      244 hlasov
26. Mgr. Róbert Varga, MOST–HÍD     230 hlasov
27. Štefan Imre, nezávislý kandidát     208 hlasov
28. Arpád Dömötör, ĽS– HZDS     173 hlasov
29. Vladimír Kuttner, SMER      156 hlasov
30. Ing. Roman Belcák, ĽS–HZDS     153 hlasov
31. Roman Matejdes, nezávislý kandidát    152 hlasov
32. Mgr. Roland Klokner, SMER     149 hlasov
33. Maroš Vince, MOST–HÍD     147 hlasov
34. Igor Horváth, nezávislý kandidát     145 hlasov
35. JUDr. Alexandra Machanová, nezávislý kandidát   141 hlasov
36. Július Pokorný, SMER      135 hlasov
37. Ing. Ladislav Takács, MOST–HÍD     130 hlasov
38. Marian Bolech, MOST–HÍD     127 hlasov
39. Zoltán Nagy, nezávislý kandidát        61 hlasov
40. Marek Kreps, ZRS        30 hlasov

Novozvolenému primátorovi mesta Ing. Antonovi Szabóovi i všetkým 
zvoleným poslancom Mestského zastupiteľstva v Sládkovičove prajem, 
i v mene členov mestskej volebnej komisie, veľa úspechov v ich práci 
v orgánoch samosprávy. V zmysle zákona SNR č 369/1990 Zb.o obec-
nom zriadení v znení zmien a doplnkov prvé zasadnutie mestského 
zastupiteľstva zvoláva doterajší primátor mesta tak, aby sa uskutoč-
nilo do 30 dní odo dňa vykonania volieb do orgánov samosprávy obcí. 

Ing. Mária Gubíniová, zapisovateľka mestskej volebnej komisie 

Vážení spoluobčania,
Svojim hlasovaním vo voľbách do orgá-

nov samosprávy obcí ste vyjadrili svoj ná-
zor na dianie v meste a na jeho smerovanie 
v ďalšom volebnom období. Ďakujem vám 
za prejavenú dôveru, vnímam to ako ocene-
nie doterajšej práce. Je to pre mňa výzva 
a zároveň i záväzok a verím, že vašu dôve-
ru v najbližších štyroch rokoch nesklamem. 
Vďaka vám budem môcť pokračovať v nača-
tej práci. Budem sa snažiť v spolupráci so 
všetkými zvolenými poslancami mestského 
zastupiteľstva, pracovníkmi mestského 
úradu a mestských organizácií, podnika-
teľskými subjektami, spoločenskými orga-
nizáciami pôsobiacimi v meste a v spolu-
práci s každým, kto má záujem prispieť 
svojou aktivitou k rozvoju mesta, pracovať 
v prospech mesta a jeho občanov.

Ing. Anton Szabó, primátor mesta

Poďakovanie 
primátora mesta

dôležitú úlohu, avšak len spolupráca me-
dzi nimi môže priniesť očakávaný výsledok 
v prospech každého občana nášho mesta. 
Ako novozvolený primátor mesta Sládkovičo-
vo týmto vyhlasujem, že s každým poslan-
com chcem korektne spolupracovať a od po-
slancov očakávam, že svojimi rozhodnutiami 
pomôžu naplniť náročný volebný program 
volebného obdobia 2010–2014. 

Porovnávali sme volebné programy jed-
notlivých politických strán a zoskupení 
nezávislých poslancov. Vzhľadom na to, že 
tieto programy sa zhodujú takmer na 90 %, 
vznikne spoločný volebný program poslancov 
MsZ a primátora mesta na volebné obdobie 
2010–2014. 

V nadchádzajúcom volebnom období nás 
čakajú náročné úlohy, z ktorých najväčšiu 
prioritu má dobudovanie splaškovej kana-
lizácie a postavenie novej čistiarne odpado-

vých vôd v rámci programu ochrany život-
ného prostredia EÚ na obdobie 2010–2014, 
pričom tieto aktivity sú určené pre mestá 
s počtom obyvateľom viac ako 5 000.

Je hospodárska kríza, naďalej platí úspor-
ný režim samospráv, musíme prehodnotiť 
všetky výdavky mesta, prijať úsporné opat-
renia a zvýšiť príjmovú časť rozpočtu mesta. 
Čaká nás veľmi ťažké obdobie, v ktorom je 
nevyhnutné spojiť všetko úsilie v prospech 
rozvoja mesta. K tomuto zámeru prajem 
každému pevné zdravie, veľa síl a schopnosť 
uzavrieť staré spory a otvoriť novú kapitolu 
v živote nášho mesta. 

Ing. Anton Szabó, primátor mesta

Voľby            
do orgánov samosprávy obcí 2010 (pokračovanie zo str. 1)
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Mesto Sládkovičovo začína realizovať projekt pod názvom: Začlenenie marginalizovanej 
skupiny do lokálnych sociálnych a ekonomických pomerov v regióne. 

Cieľom projektu by malo byť zlepšenie životnej funkčnosti jednotlivcov a členov komunity 
tým, že nastane mobilizácia zdrojov a zlepšenie sociálnych vzťahov. Aktivitami projektu sa 
pomôže marginalizovanej komunite, žijúcej v meste Sládkovičovo, zvyšovať jej zamestnanosť. 
Zvýši sa informovanosť o možnostiach nájsť si zamestnanie a zvýši sa aj úroveň života zne-
výhodnených skupín. Projekt bude realizovaný aktivitami, ktoré budú zamerané na posky-
tovanie poradenstva v riešení nepriaznivej situácie, sociálna práca s konkrétnymi rodinami, 
poskytovanie poradenstva, v oblasti školstva, hygieny. Cieľom je podpora marginalizovanej 
rómskej komunity pri zlepšovaní ich životnej situácie.

Na dosiahnutí vytýčených cieľov bude pracovať skupina odborníkov.
Mgr. Andrea Csanakyová

Nový projekt 
pre začlenenie marginalizovanej skupiny 

Ivančice  – partnerské mesto

Štvrtkové ráno, 14. októbra 2010, nás ne-
potešilo svojou pochmúrnosťou. Všetci zú-
častnení sme sa však nedali odradiť, pretože 
nás čakal príjemný deň, počas ktorého sme 
mohli nasať atmosféru partnerského mes-
ta Ivančice a oboznámiť sa s jeho tradícia-
mi i súčasnosťou, organizáciou a priebehom 
prác na jednotlivých úsekoch mesta. Napo-
kon nám „Ivančickí“ vybavili krásne slnečné 
počasie.

Keďže zo Sládkovičova išli na „rozumy“ do 
Ivančíc zástupcovia MsÚ, TaBP, s. r. o., Slád-
kovičovo, MsKS Sládkovičovo, mestskej polí-
cie, záber záujmu bol široký. Každý sa zaují-
mal o fungovanie svojho úseku – odvetvia na 
pôde partnerského mesta. 

Vymieňali sa skúsenosti a spôsoby re-
alizácie plánov a programov jednotlivých 
organizácií miest Ivančice a Sládkovičovo. 
Počas tejto oficiálnej časti nám Ing. Smut-
ný, zástupca z Ivančíc, prezentoval aplikáciu 
nášho spoločného projektu cezhraničnej spo-
lupráce.

Popoludní nám zástupcovia mesta Ivanči-
ce poukazovali zaujímavosti mesta – galériu 
svetoznámeho maliara a rodáka z Ivančíc 
Alfonsa Muchu, múzeum miestneho rodáka 

známeho českého herca Vladimíra Menšíka 
a napokon židovský cintorín. 

Z návštevy Ivančíc sme sa vracali plní doj-
mov a nových skúsenosti, ktoré využijeme aj 
v našom meste. Znovu sme si uvedomili, že 
nielen my sa boríme s nedostatkom, či už fi-
nančných prostriedkov alebo s nechuťou ľudí 
urobiť niečo pre druhých a hlavne s využitím 
toho, čo máme a zveľadiť a so zveľaďovaním 

a zachraňvaním hodnôt pre tých, čo prídu po 
nás. Stačí však len trochu dobrej vôle každé-
ho jedného z nás, pretože spoločnými silami 
sa dajú dosiahnuť pozoruhodné a pekné veci.

Veríme, že podobné akcie budú pokračovať 
aj po skončení účelových projektov, pretože 
takto nadobudnuté skúsenosti nás posúvajú 
dopredu.

Okienko zo života detí a žiakov 
Spojenej školy v Sládkovičove

Okrem toho, že každodenne počas celého školského roka pripravuje-
me žiakov do života, ponúkame i množstvo mimoškolských aktivít, či už 
v rámci vyučovania, ale i počas voľných dní alebo prázdnin. V popolud-
ňajších hodinách žiaci navštevujú rôzne krúžky podľa výberu, rozvíjajú 
svoje nadanie v základnej umeleckej škole alebo v centre voľného času. 
Od začiatku školského roka sme uskutočnili veľa pekných podujatí, kto-
rými sa môžeme pochváliť.

Všetci žiaci navštívili bábkové divadlo v Nitre, štvrtáci so svojimi 
triednymi učiteľkami Planetárium v Hlohovci. V spolupráci s Okresným 
riaditeľstvom policajného zboru v Galante realizujeme sériu prednášok 
a besied o záškoláctve, šikane a trestno-právnej zodpovednosti malole-
tých osôb. Témy si vyberajú žiaci so svojimi učiteľmi a besedy sa usku-
točňujú podľa vopred pripraveného harmonogramu. Dohodnuté máme 
aj besedy s detskou lekárkou MUDr. Dolánovou, ktoré realizujeme so 
žiakmi podľa ročníkov. 

Žiaci 9. ročníka besedovali s pánom Veselickým z úradu práce soci-
álnych vecí a rodiny na tému príprava na budúce povolanie. Deviataci 
s výchovným poradcom navštívili počas dňa otvorených dverí odborné 

učilište v Galante a vyskúšali si spolu s piatakmi testovanie v projekte 
Komparo. Na zakúpenie testov finančne prispelo združenie rodičov pri 
našej škole. 

Združenie rodičov zvolalo 25. novembra 2010 valné zhromaždenie, na 
ktorom sa riešili aktuálne otázky. 

Všetci žiaci sa zapojili do súťaže Detský čin roka, prebehlo školské 
kolo matematickej olympiády, Pytagoriády, Šalianskeho Maťka. Deti 
s rodičmi vyzbierali 7 000 kg papiera a zúčastnili sa (pokr. na str. 4)     
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Opäť sa hlásime...
ZŠ Sándora  Petőfiho  

Aj v poslednom čísle sme vás informovali 
o udalostiach na Základnej škole S. Petőfiho 
v Sládkovičove. Nebude tomu inak ani teraz.

V októbri a v novembri sme mali veľa povin-
ností a práce, ktoré žiaci šikovne zvládli.
• 1. októbra zorganizovalo mesto Sládkovi-

čovo športový deň, na ktorom sa zúčast-
nili aj žiaci našej základnej školy, získali 
i zopár medailí,

• v mesiaci októbri sa členovia bábko-
vej skupiny Diócska zúčastnili na via-
cerých podujatiach. Vystúpili v Jahodnej, 
vo Veszpréme (MR) a v Dunajskej Stre-
de. Všade boli úspešní a diváci ich vždy 
radi znovu privítajú. Bábkari získali vo 
Veszpréme  tzv. zlaté ohodnotenie a v sú-
ťaži zahraničných skupín obsadili prvé 
miesto,

• 6. októbra sme zaspomínali na aradských 
martýrov,

• 15. októbra nám pani doktorka Dolánová 
prednášala o chrípke a o jej prevencii,

• 18. októbra sa žiaci 5.–9. ročníka zúčast-
nili na netradičnej vyučovacej hodine, kto-
rej témou bolo runové písmo,

• 19. októbra sme mali opäť netradičnú ho-
dinu. Tentoraz si žiaci vypočuli staré pes-
ničky a osviežili si i poznatky zo základov 
rytmiky,

• 22. októbra tanečníci súboru Ágacska vy-
stúpili vo veľkej sále Inovatechu v progra-
me, ktorý pripravili bývalí členovia súboru 
Új Hajtás pri príležitosti 35. výročia za-
loženia tohto súboru. Obecenstvo ocenilo 
ich produkciu veľkým potleskom,

• 26. októbra žiaci 1.–5. ročníka išli na do-
pravné ihrisko, kde si zopakovali základné 
dopravné predpisy,

• na konci mesiaca sme pár dní oddychova-
li, aby sme sa potom opäť vrhli do práce.

• 8. novembra sa 
naši bábkari pred-
stavili divákom 
v Tešedíkove, od-
kiaľ sa vrátili plní 
zážitkov,

• 12. novembra sa 
žiaci 5.–9. roční-
ka zúčastnili na 
netradičnej vyu-
čovacej hodiny, 
ktorá mala názov 
„Horná zem, kde 
žijem“. Prednáška 
bola veľmi zaujímavá, predstavila nám 
krásnu prírodu „Hornej zeme“, jej mestá 
a obce. Žiaci si prednášku vypočuli s veľ-
kým záujmom, získali veľa nových vedo-
mostí. V tento deň s veľkým úspechom vy-
stúpila bábková skupiny Diócska v Nových 
Zámkoch,

• 16. novembra sme uzavreli prvý štvrťrok 
tohto školského roku,

• 23. novembra bola 
opäť netradičná 
vyučovacia hodina 
pre 6.-9. ročník. 
Témou hodiny bolo 
násilie. Naši žiaci 
si so záujmom vy-
počuli prednášku 
a položili množ-
stvo otázok psy-
chológovi, od kto-
rého dostali veľa 
múdrych a dob-
rých rád,

• 30. novembra sme 
boli účastníkmi 
netradičnej ho-
diny, ktorá mala 

názov „Na cestách je vždy dobre“. Pred-
nášateľ nám porozprával množstvo vecí 
o miestach, ktoré navštívil a ktoré sme 
mali možnosť vidieť i na jeho fotografi-
ách. Žiaci so záujmom počúvali a sledova-
li prednášku, ktorá prispela k obohateniu 
ich znalostí.

Mgr. Katarína Baloghová

(pokr. zo str. 3) 2. ročníka športovej súťaže Beh Karola Kuffnera. 
V súťaži o najkrajšiu Halowenskú tekvicu, ktorú vyhlásila Jednota 

COOP Galanta, získali MŠ Budovateľská 2. miesto a ZŠ 3. miesto. V de-
cembri žiaci školy i deti MŠ navštívili hudobno-výchovný koncert Vikto-
ra Guľváša Škola hrou.

V materskej škole na Fučíkovej ulici zorganizovali podujatie Ovocníč-
kovia, kde deti s pani učiteľkami v rámci podpory zdravého stravovania 
a kultúry stolovania pripravili ovocné šaláty, na ktorých si výborne po-
chutili. V októbri navštívil MŠ kúzelník. V rámci projektu spoločnosti 
Siemens Bezpečne na ceste získala MŠ Fučíkova finančné prostriedky 
na vybavenie detského dopravného ihriska, na ktorom si deti prakticky 
nacvičujú dopravné situácie ako chodci i jazdci na kolobežkách.

Deň mlieka, Deň jablka a výstavku jesenných prác mali deti v ma-
terskej škole na Budovateľskej ulici, ktoré pri príležitosti mesiaca úcty 
k starším vypustili balóny so želaniami pre všetkých seniorov. 

Obidve naše MŠ i základnú školu navštívil v decembri Mikuláš.
ZUŠ pripravila v školskej jedálni pre rodičov, ale i verejnosť koncert, 

na ktorom účinkovalo 30 žiakov.
Aktivity našej školy sú naozaj bohaté. Robíme všetko preto, aby bola 

naša škola hrou a aby sa nám deti netúlali. 
Centrum voľného času pripravilo na zimné prázdniny v dňoch 28., 

30. decembra a 4. januára prázdninovú krúžkovú činnosť. 
Touto cestou by sme radi všetkým ľuďom dobrej vôle zaželali krásne 

a hlavne v duši pokojné Vianoce a úspešný rok 2011.
Mgr. A. Farkašová, riaditeľka spojenej školy



 

osobnosti                 	 	 	ŽIVOT V SLÁDKOVIČOVE • 6/2010 • str. 5

Ing. Štefan Szamák (* 1920‒† 2010)
jeden z najúspešnejších slovenských šľachtiteľov 

v našom veľkom spojencovi, ktorý nám nepo-
mohol vo vtedajšej veľkej kríze a nedostatku 
pšenice. Vtedy prišlo to rozhodnutie maximál-
ne sa venovať vyšľachteniu vlastných odrôd 
pšenice, čo sa nám podarilo a Československo 
sa stalo sebestačné v pestovaní pšenice. Na-
priek tomu, že dnes to nie je moderné, no za 
svoju dlhoročnú prácu som dostal uznanie i od 
vtedajšieho politického systému a spolu s ko-
legami zo Solár (okres Dunajská Streda) sa 
prevzal štátne vyznamenanie Klementa Gott-
walda. Maximálne som s kolegami zo Solár-
spolupracoval a aj dnes ma navštevuje jeden 
z nich, Ľudovít Rákóczi, ktorého som si veľmi 
obľúbil. Rád si s ním podebatujem a obaja 
zisťujeme, že dnešná doba sa akosi zmenila 
k horšiemu. Jednoducho všetko je dnes o pe-
niazoch, o rozličných „kšeftoch“, o pozíciách. 
Som z toho smutný, no dúfam, že naším vstu-
pom do Európy sa veľa zmení na tomto úseku 
i u nás, na Slovensku. Úžitok z novej Európy 
budú mať čiastočne moje deti, z ktorých dvaja 
sú inžinieri a venujú sa záhradníctvu, jeden 
je biológ a jeden jazykovedec, no pevne verím, 
že najviac mojich jedenásť vnúčat.“ 

K tomu, aby človek mohol pokojne praco-
vať, potreboval i dobré a chápajúce rodinné 
zázemie. To mu vytvorila manželka Lívia, 
s ktorou žil 62 rokov a pomenoval podľa nej 
jednu z vyšľachtených odrôd.

Jeho veľkou láskou boli spevácke zbory Vox 
Humana v Sládkovičove, v ktorom spieval od 
roku 1969 do 1986 a zbor Zoltána Kodálya 
v Galante, kde bol členom 25 rokov. Umenie, 
hudba a literatúra boli vždy popri práci jeho 
najväčším koníčkom. 

Ing. Štefan Szamák, jeden z našich naj-
významnejších šľachtiteľov, zomrel po dlhej 
chorobe dňa 25. septembra 2010 v Galante. 
Bol to nesmierne zaujímavý človek so širokou 
škálou záujmov. Jeho byt plný kníh, fotogra-
fií, obrázkov od vnúčat a pravnúčat, s veľkou 
mapou Fínska na strope ešte dnes dýcha ča-
rom jeho osobnosti.

 (ES)

Zdroj: 
archív rodiny Szamákovcov
Ing. Ľudovít Sleziak, Csc., Hordeum, s. r. o. 
Galantské noviny, 2004/4

Pred viac ako desiatimi tisícročiami sa člo-
vek usadil na jednom mieste a začal pesto-
vať rastlíny pre svoju obživu a už vtedy ľu-
dia prezieravo uchovávali semená najlepších 
rastlín ako osivo na ďalšie roky. Šľachtitelia 
postupne zasahovali do genetického materi-
álu poľnohospodárskych rastlín, pričom vy-
užívali prírodné alebo navodené zmeny orga-
nizmov. Uplatňovanie vedeckých poznatkov 
v šľachtení rastlín viedlo k tvorbe genotypov 
pšenice, ktoré svojimi úžitkovými vlastnosťa-
mi zaznamenali doslova „zelenú revolúciu“. 

Veľkú úlohu pri šľachtení pšenice zohrali 
i šľachtitelia zo Slovenska a medzi nimi jeden 
z najvýznamnejších Ing. Štefan Szamák, 
ktorý pôsobil na šľachtiteľskej stanici na No-
vom Dvore, ktorú založil v roku 1912 barón 
Karl Kuffner de Diószegh. 

Ing. Štefan Szamák pochádzal z lekárskej 
rodiny a narodil sa v Bratislave v roku 1920, 
kde začal chodiť i do školy. Už v škole dostal 
veľmi dobré základy, hlavne jazykového vzde-
lania. Naučil sa po maďarsky, nemecky a slo-
vensky a neskoršie ďalšie jazyky. Keď vyšiel 
z brán gymnázia, ovládal osem jazykov – ma-
ďarský, nemecký, slovenský, český, anglický, 
fínsky, francúzky a latinský. 

Zdalo by sa, že cudzie jazyky boli jeho hlav-
ným záujmom, no nebola to pravda. Záber 
jeho záujmov bol ďaleko širší a po skončení 
gymnázia chcel študovať v Prahe na pedago-
gickej fakulte biológiu a chémiu. Žiaľ, v roku 
1938 sa v Európe schyľovalo k vojne a tak 
namiesto do Prahy ho otec poslal na tri roky 
do Mosonmagyaróváru, kde absolvoval hos-
podársku akadémiu. Po jej ukončení chodil 
na Univerzitu Komenského v Bratislave, kde 
študoval biológiu a chémiu. 

Pracovať začal na šľachtiteľskej stanici 
v Sládkovičove, kde pôsobil vo funkcii hlav-
ného šľachtiteľa od roku 1943 (jeho prvým 
šéfom bol Fridrich  Béla) do roku 1993, teda 
50 rokov a do dôchodku odišiel ako 71 ročný. 
Jeho prvým šéfom bol Fridrich  Béla.

Už na počiatku svojej kariéry sa preslávil. 
V dôsledku prechodu frontu v roku 1945 bolo 
mnoho šľachtiteľského materiálu na iných 
šľachtiteľských staniciach znehodnoteného, 
ale v Diósegu sa aj zásluhou Ing. Szamáka 
podarilo zachovať množstvo biologického 
materiálu, predovšetkým pšenice ozimnej, 
jačmeňa jarného, hrachu, kukurice a iných 
plodín.

V rokoch 1947 až 1949 sa zaslúžil aj o vy-

budovanie  nových objektov  pre účely šľach-
tenia na Novom Dvore. Počas svojej tvorivej 
práce sa podieľal ako autor alebo spoluautor 
na vyšľachtení odrôd pšenice ozimnej Nová 
200, B 35, Košútska, Košútka, Lívia a Sana, 
na vyšľachtení odrody ovsa siateho Gratus, 
šošovice siatej Slovenská modrá, Prosa siate-
ho Slovenské červené, Stoklasy bezbranného 
ZK 1957, Žitniaka (pýr) hrebenitého Muža. 

Ing. Szamák sa v rokoch 1945 až 1948 zú-
častnil aj na budovaní šľachtiteľských sta-
níc (ŠS) na Slovensku. Pripravil vznik ŠS vo 

Veľkej Lomnici, po-
dieľal sa na obnove 
šľachtenia presunom 
biologického mate-
riálu strukovín na 
Šľachtiteľskú sta-
nicu v Kočovciach. 
V rokoch 1945 až 
1949 sa podieľal na 
obnovení šľachtenia 
pšenice, repy a ďal-
ších plodín na ŠS 
v Bučanoch a v tom 
istom období spolu-
pracoval na vzniku 
ŠS v Kvetoslavove. 
Od roku 1947 spo-
ločne s Ing. Harajom 

začali zakladať odrodové poloprevádzkové 
pokusy s obilninami, predovšetkým so pšeni-
cou ozimnou a jarným jačmeňom na Česko-
slovenských štátnych majetkoch v Hubiciach, 
Palárikove, Holiči, Markušovciach, Veľkej 
Ide, Turni nad Bodvou a vo Vígľaši.

V začiatkoch rozvoja poľnohospodárstva 
(1947–1955) Ing. Szamák vykonal vysoko 
cennú odbornú prácu formou osvetovej, od-
bornej a prednáškovej činnosti na celom úze-
mí Slovenska. Svojimi odbornými skúsenos-
ťami pomáhal predovšetkým agronómom pri 
zavádzaní veľkoplošného pestovania husto-
siatych obilnín, kukurice, strukovín, krmo-
vín, ale aj iných plodín ako napríklad mak, 
proso, šošovica, trávy a pod. Počas svojej bo-
hatej šľachtiteľskej činnosti pomohol vycho-
vať veľa mladých šľachtiteľov.

Aj na dôchodku mal malú záhradku a v nej 
malú botanickú zbierku. S láskou sa venoval 
pestovaniu, ale i šľachteniu rozličných zaují-
mavých rastlín, napríklad jahôd, hoci už iba 
pre svoju radosť a potrebu. 

Na otázku, prečo sa venoval šľachteniu 
pšenice, v roku 2004 odpovedal: „No pre-
čo som sa venoval len pšenici? Jednoducho, 
to bol rozkaz. V roku 1970 sme sa sklamali 
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Sakra, 35 rokov? No v ľudskom živote je to 
ešte pekný mladý vek, ale 35 rokov v živote 
jedného súboru je vek hodný veľkého jubilea. 
János Magyarics, Félix Gál, Sándor Vígh st., 
István Zobor, Sándor Vígh ml. boli zakladate-
lia citarového súboru v 1975-tom pod vtedaj-
ším menom Új Hajtás. Skúšky u Zobora (takto 
sme nazývali prvé skúšky) prebiehali v jeho 
v letnej kuchynke pod vtedajším vedúcim sú-
boru Jani báčim. Toto boli prvé začiatky a na-
sledovalo veľa rokov práce súboru. 

Ale teraz urobme skok a poďme na oslavy. 
V sobotu 20. novembra 2010 sme v Inovatechu 
oslávili výročie a zaspomínali si na pekné, ale 
aj horšie časy nášho súboru. 

V programe vystúpili súbory z družobného 
mesta Csorvás, skupina Kisze, skupina Luka-
nénye z Neniniec, skupina Pengettyú z Jelky, 
skupina Hunor a samozrejme jubilant Dió héj. 
Aký bol program? To nech ohodnotia občania, 
ktorí sa na programe zúčastnili ako diváci 

35. výročie citarovej skupiny Dióhéj

(môžu napísať svoju mienku do novín). Ja, 
ako vedúci súboru Dióhéj, chcem poďakovať 
všetkým, ktorí priložili kus seba k tomu, aby 
sa tento program zrealizoval. Či sú to podni-
katelia, ľudia okolo súboru, rodiny, ale hlavne 
členovi súboru, tým všetkým chcem poďako-
vať za skvelú trojdňovú prácu. Bez nich by ja-
visko, zvuk, starostlivosť o súbory a atmosféra 
nebola taká, aká bola. 

Ďakujem. 
Alexander Vígh, vedúci súboru Dióhéj

A my hneď pripájame zopár postrehov spo-
kojných divákov. 

Program bol úžasný, ani na sekundu sme sa 
nenudili. Celý večer bol výborne dramaturgic-
ky pripravený a na javisku sa striedali krásne 
mladučké citarášky s mladými mužmi i zrelými 
chlapmi, ktorých spája láska k tomu čudes-
nému kúsku dreva so strunkami. Repertoár 
všetkých súborov bol nesmierne pestrý a di-

Keď dozrie slovo v pere básnika, je sviatok. Keď do-
zrie báseň v ústach žien, je Vansovej Lomnička. Sviatok 
nad sviatky. Je poézia chleba a chlieb poézie. Ďakujeme 
všetkým účinkujúcim, ktorí 29. októbra 2010 pripravili 
stretnutie milovníkov poézie. Tohoročná Vansovej Lom-
nička bola netradičná. Členovia súboru malých divadel-
ných foriem pripravili pod dramaturgiou Anny Pokornej 
pásmo ľúbostnej poézie s hudobným doprovodom. Na gi-
tare hral Mgr. Marián Hrbán. Prekvapením bol aj prednes 
veršov, ktoré si v úvode pripravil pán Koloman Hrdlica. 
Darčeky veršov zabalené do príjemných melódií si diváci 
mohli odniesť v srdciach domov a rozbaliť čase, keď sa 
dni krátia a ponáhľajú sa do Vianoc. Určite z nich niečo 
vydrží po celý rok až do budúcej Vansovej Lomničky.

 (A. P.)

Vansovej Lomnička
recitačná prehliadka

váci si 
vypočuli 
ľ u d o v é 
piesne, ale aj skladby klasickej hudby. Na Slo-
vensku sa už určite dávno nestretlo na jednom 
javisku a v jednom programe toľko výborných 
citarových súborov. Snáď len malinká pripo-
mienka gratulantom: Gratulujte stručnejšie, 
vaše príspevky boli veľmi pekné, precítené, 
(ba aj na slzy došlo), ale nabudúce (dúfame, že 
zasa o päť rokov) ich prosím skráťte.

Na záver aj menom divákov pripájame jedno 
veľké poďakovanie Šanimu Víghovi a jeho cita-
rášom za ich umenie, za ich nádhernú hudbu, 
ktorou skrášľujú náš život. Ľudí, ako je Alexan-
der Vígh, si nesmierne vážime, lebo celkom ne-
zištne robia pre nás niečo krásne. Za vzornú re-
prezentáciu kultúry nášho mesta by si zaslúžili 
podporu nás všetkých. 

Ďakujeme za nádherný večer plný hudby, 
emócií a krásy.        (ES)
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Členom OZ Ponvagli sa podarilo z USA získať originál unikátneho ka-
talógu newyorskej galérie Parker-Bernet z roku 1948, v ktorom je uve-
dených 65 obrazov holandských a flámskych majstrov a talianskych re-
nesančných maliarov, ktoré ponúkli do verejnej aukcie manželia barón 
Raoul Kuffner de Dioszegh a baronesa Tamara Kuffner – Lempicka. 

Pre odborníkov je cenné, že väčšina obrazov je v katalógu vyobraze-
ných a všetky sú podrobne popísané. Viacerí historici sa zaoberajú ma-
povaním súkromných umeleckých zbierok, ktoré za zväčša veľmi dob-
rodružných okolností, boli zo Slovenska vyvezené pred druhou svetovou 
vojnou alebo počas nej. Kuffnerovská zbierka patrila k tým najcennej-
ším a preto je stredom záujmu historikov na Slovensku, v Maďarsku, ale 
i v USA, kam Raoul Kuffner zbierku vyviezol pred vojnou. 

Katalóg v mnohých aspektoch spresnil naše vedomosti o zbierke, o kto-
rej rozsahu a skladbe sme mali zatiaľ pomerne nepresné informácie z in-
ventárneho zoznamu mobiliára kuffnerovského kaštieľa (Schätzung der 
Gemaldesammlung Baron Kuffner für der Assekuranzverien der Zucke-
rindustrie in Prag), ktorý bol vypracovaný pre Asekuračný spolok cukro-
varníckeho priemyslu v období rokov 1930–1933. V tomto zozname je síce 
zaznamenaných spolu niekoľko tisíc predmetov, ale ich popis je veľmi 
schematický.

Pre odborníkov je tento katalóg zdrojom cenných informácií a pre lai-

Nové informácie 
o Kuffnerovskej zbierke

Na pozvánke na toto krásne podujatie bol zoznam členov, ktorí 
s týmto, kedysi veľmi úspešným súborom, spolupracovali. Taneční-
ci, hudobníci, speváci, choreografovia, vedúci,... Na úplnom zozname, 
ktorý bol sprístupnený na internetovej stránke mesta, sme spolu za 
tých 35 rokov spísali 172 členov súboru, z ktorých 17 už bohužiaľ nie 
je medzi nami. Práve tých si účastníci podujatia uctili prvých a to na 
spomienkovej slávnosti v miestnom cintoríne. To bola tá smutná časť 
programu, ale vždy je potrebné spomínať na tých, ktorí boli pri zrode 
myšlienky založenia súboru a vzdať im hold.

Ďalej však už bolo všetko iba veselé, krásne, roztancované a rozo-
spievané. Vo vstupnej hale Inovatechu čakala návštevníkov výstava 
fotografií z nespočetných vystúpení a mnohí sa nad nimi výborne po-
bavili, ale aj s nostalgiou spomínali na svoju mladosť, ktorú spoločne 
strávili na skúškach a vystúpeniach Új Hajtásu. 

V úvode programu vystúpili deti zo ZŠ SP, ktorých krásne vystúpe-
nie pripravila choreografka Margita Karsayová. Po nich prišli na javis-
ko mladí a temperamentní tanečníci z košútskeho folklórneho súboru 
Berkenye, ktorých vedie neúnavný a nadšený tanečník a choreograf 
pán Peter Botló, ktorý bol po dlhé roky tanečníkom a neskôr vedúcim 
súboru Új Hajtás. Zlaté časy Új Hajtásu nám krásnym vystúpením 
pripomenuli traja jeho členovia Mátyás Szabó, Tibor Zelinka a Attila 
Magyarics, ktorí si pre túto príležitosť pripravili veľmi originálne ta-
nečné vystúpenie, za ktoré boli odmenení búrlivým potleskom. 

Časť programu patrila aj odovzdávaniu ocenení a ďakovných listov 
a druhá polovica koncertu patrila ľudovej hudbe Csík zenekar, ktorú 
vedie veľká osobnosť maďarskej ľudovej hudby pán János Csík. Ich 
koncertné vystúpenie bolo snáď najúžasnejším kultúrnym vystúpe-
ním, aké sme v našom meste za posledné roky mohli vidieť a počuť. 
Obdivuhodní hudobníci predviedli neuveriteľne žánrovo široký reper-

35. výročie folklórneho 
súboru Új Hajtás

toár a každý hudobník mal prietor predviesť svoju virtuozitu. Ťažko 
je opísať atmosféru koncertu, snáď len toľko, že po prvýkrát sme aj 
u nás zažili „standing ovation“ a diváci si mohli ruky utlieskať. Bolo 
nám cťou privítať na našom javisku týchto špičkových muzikantov. 
O tom, že patria k tým najlepším, svedčí aj skutočnosť, že o mesiac 
po tomto koncerte obdržali cenu Prima Primissima, teda cenu cien, 
ktorá  bola založená v roku 2003 podnikateľom Sándorom Demjánom 
a s podporou Republikovej rady podnikateľov Maďarska a je nezávislá 
od politickej situácie, od úradujúcej vlády a politiky.  

Po programe sa všetci bývalí členovia súboru a ich priatelia zišli na 
posedení v hoteli Tevel, kde pre nich bolo prichystané občerstvenie. 
O výbornú zábavu pri krásnej ľudovej hudbe sa už postarali sami 
„újhajtási“ a temperamentní hudobníci tanečníci a speváci sa zabávali 
až do samého rána. Veď tak sa na folkloristov patrí! 

Új Hajtás mal síce narodeniny, ale bohužiaľ, z členov súboru nám 
zatancovali iba traja krásni mladí „veteráni“. Svetielkom nádeje bolo 
vystúpenie našich detí, ktoré tancovali a spievali naozaj s nadšením 
a možno oni ďalej ponesú pomyselnú štafetu krásneho maďarského 
folklóru.

Na záver úprimne ďakujeme primátorovi mesta Ing. Antonovi Sza-
bóovi, ktorý bol iniciátorom, hlavným organizátorom a sponzorom 
tejto veľkolepej oslavy.                     (ES)

kov zaujímavým dokladom o tom, aké vzácne umelecké diela viseli v ob-
razárni nášho kaštieľa. Za jeden jediný z nich, by ste si dnes mohli kúpiť 
možno i celý kaštieľ s parkom a cukrovarom. 

Barón Karl Kuffner de Diószegh a jeho syn Raoul veľmi múdro inves-
tovali do umenia. Svedčí o tom aj skutočnosť, že po svojej emigrácii do 
USA rodina žila veľmi luxusným životom vďaka výnosu z predaja tejto 
zbierky.             OZ Ponvagli
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70 roční jubilanti
Oľga Albertová, Helena Barboríková, Pri-

ska Baumanová, Ing. Daniel Bednár, Mária 
Botlová, Viola Botlová, Marta Budaiová, Oľga 
Dančová, Klára Filipová, Alžbeta Gallová 
Barnáková, Juraj Guizon, Kristína Halászo-
vá, Alexander Holub, Vincent Horváth, Mária 
Hrdlicová, Margita Hupková, Mária Jalecová, 
Ján Kocsis, Marta Kondéová, Jolana Kor-
cová, Jolana Kovácsová, Ladislav Kubačka, 
Anna Kvaššayová, Rozália Lévaiová, Dušan 
Majerský, Katarína Molnárová, Viliam Nagy, 

Gizela Nagyová, Zuzana Németová, Mária 
Ostrožanská, Gabriela Pethőová, Fridrich 
Rehák, Rozália Rumanová, Margita Szalay-
ová, Ján Valkó a Jozef Vígh.

80 roční jubilanti
Alfred Bačo, Zuzana Bendíková, Jozef 

Buchlík, Mária Feješová, Helena Fodorová, 
Anna Frantová, Rozália Frantová, Anna Hr-
bánová, Jozef Imre, Alžbeta Kisová, Štefan 
Kollárik, Imrich Lengyelfalusy, Vojtech Mé-
hes, Emil Nagy, Genovéva Nagyová, Alojz Né-

V roku 2010 oslávili jubileá 

meth, Marta Pethőová, Priska Schäfferová, 
Gertrúda Sidová, Terézia Svobodová, Alžbeta 
Šramová, Terézia Šurnovská, Anna Vargová 
a Terézia Varjúová.

Najstarší občania mesta
Ján Antalec, Štefánia Bachratá, Margita 

Kakvicová, Helena Katonová, Štefan Mikuš, 
Alžbeta Somogyiová, Zuzana Sulyanová, He-
lena Tornyaiová a Terézia Vinceová

Všetkým jubilantom prajeme pevné zdra-
vie, veľa šťastia v kruhu svojich rodín.

Jednoduché Vianoce 

Zas tu máme sviatky lásky...
Zo všetkých veľkých sviatkov, zo všetkých slávností,
Keď človek s človekom sa stretá, láskou ho pohostí,
zo všetkých zasadaní na miestach ozdobených, 
kde duša poteší sa a nevie čo je ostych.
Zo všetkých pokoja dní, keď duch sa k Bohu povznáša,
bo vidí spásy ovocie, zo všetkých najkrajšie sú
narodeniny Pána Ježiša – Vianoce.
Pokojné a radostné prežitie vianočných sviatkov 
pre všetkých bratov a sestry v Sládkovičove želá

Ladislav Šálka

Dňa 13. novembra 2010 bola v našom farskom kostole slávnostná svätá omša, 
ktorú celebroval J. E. Mons. Ján Orosch. Na konci svätej omše udelil deviatim 
veriacim Cenu svätej Alžbety. 

Touto cenou každoročne poctí tých, ktorí sa mimoriadnym spôsobom angažo-
vali v službe blížnym alebo v službe Cirkvi. 

Toto ocenenie z našej farnosti dostali aj siedmi Sládkovičovčania – Mária Pethő, 
Imre Csanaky, Gabriella Kokavecz, Ondrej Porgesz a jeho manželka Edita, Mária 
Varga a Emília Maťovčíková.

Príhovor otca biskupa bol pre všetkých povzbudením k nasledovaniu svätej Al-
žbety cez skutky lásky k blížnemu.                           L. Š.

Nasledujú  
príklad svätej Alžbety 

Skutočná krása každého sviatku je v jednoduchosti – 
v jednoduchosti prameniacej z umenia načúvať. Tie prvé 
Vianoce boli tiež jednoduché – veď boli v maštaľke. Zvesť 
o nich priniesli anjeli jednoduchým ľuďom – pastierom. 
A pastieri, to boli skutoční umelci, pretože zvesti prvých 
Vianoc načúvali veľmi pozorne. Svet sa odvtedy pome-
nil, zmodernizoval a Vianoce prežívame v teple domova. 
Prežime Vianoce tak, ako tí pastieri, v jednoduchosti srd-
ca, ktoré je otvorené pre Pána Boha a načúvajme slovám: 
dnes sa vám narodil Spasiteľ. Ale majme srdce otvorené 
i pre ľudí. Nie každý Vianoce strávi v teple domova. Niekto 
preto, že počas povodní stratil svoj domov, ďalší pretože je 
opustený, bez práce, bez financii, v kríze rodinného žitia. 
Nájdime týchto ľudí, tak ako Boh prichádza k nám a na-
čúvajme ich potrebám, pomôžme im nakoľko je možné, 
aby aj oni prežili Vianoce. Každý z nich potrebuje, aby 
Boh prišiel k nim skrze nás v jednoduchosti srdca. Také 
sú Vianoce. Sú o predivnom umení nášho Boha zachra-
ňovať človeka. Buďme umelcami aj my na spôsob pastie-
rov a posilnení touto zvesťou sa nechajme inšpirovať Bo-
žou láskou v našich vzťahoch. Na svete je mnoho umenia, 
ale to najväčšie umenie je počuť Boží hlas. 

Prajem vám, bratia a sestry, 
aby ste počas týchto sviatkov 
a pri vstupe do nového roku pre-
žili požehnané stretnutie s Pá-
nom Ježišom v chrámoch Božích, 
v cirkevných zboroch, vo svojich 
domácnostiach, v rodinách.

Andrea Lukačovská, 
evanjelická farárka zboru
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Toho roku sme v našom meste 
videli aj Mikulášsky parný vlak, 
ktorý priviezol na Slovensko Mi-
kuláša. Nádherná parná lokomo-
tíva Albatros ťahala mimoriadny 
mikulášsky vlak, ktorému prišlo 
na našu stanicu zamávať zopár 
milovníkov starých mašiniek. 
Pán rušňovodič im na pozdrav 
veselo zapískal a Mikuláš zamá-
val z okna.

A tak spolu s Mikulášom volá-
me: Nech to para tlačí!

OZ Ponvagli

Mikulášsky vlak 

Ku koncu roka sa človek na chvíľku zasta-
ví, porozmýšľa o zmysle svojho  života, čo sa 
mu podarilo dosiahnuť v uplynulom roku. 
Dali sme svojim najbližším všetko, čo od nás 
očakávali? My, ktorí žijeme v rodine, máme 
deti, vnúčatá, sme zdraví, môžeme povedať, 
že patríme k tým šťastným. Ale myslíme na 
tých, ktorým toto všetko, pre nás samozrej-
mé, chýba? 

Chvála Bohu, že sú inštitúcie, ktoré sa 
snažia nahradiť domov a lásku rodiny. K ta-
kýmto inštitúciám patrí i Domov sociálnych 
služieb v Šoporni – Štrkovci, ktorý je ostrovom 
pokoja a lásky. V tomto domove býva Karol-
ko Farkaš, ktorý sa sem dostal po rodinnej 
tragédii pred desiatimi rokmi. S mestským 
úradom a so známymi je i teraz v stálom kon-
takte. Každý rok sa ho snažíme navštíviť. Tak 
tomu bolo i 1. decembra 2010, keď sme ho 
s prednostkou mestského úradu Ing. Milenou 
Polákovou navštívili. Neopísateľná bola ra-
dosť, s ktorou nás privítal. S láskou rozprával 
o svojich priateľoch  a vychovávateľkách.

Porozprával nám o svojich zážitkoch, ktoré 
prežil, keď strávil šesť mesiacov v Nemecku, 
ako jediný vyvolený v spoločnom projekte. Te-
raz sa chystá do kúpeľov.

Karolka majú v domove radi a pani vycho-
vávateľka Tvarožková hovorí o ňom len samé 
dobré veci. Je prekvapujúce, ako sa po toľ-
kých rokoch pamätá na Sládkovičovo a na 
svojich známych. Veľmi sa potešil správam, 
ktoré od nás o našom meste počul. Sľúbili 
sme mu, že spravíme všetko preto, aby na 
budúci rok mohol zavítať k nám domov. 

Karolko nezabudol ani na vianočné a no-
voročné pozdravy, ktoré zo srdca posiela 
všetkým svojim známym. Bolo ťažko rozlúčiť 
sa s ním a jeho kamarátmi. Vyprevadili nás 
až ku dverám a s radosťou nám ukázali via-
nočný stromček. Všetci sa už teraz tešia na 
vianočné sviatky.

Kto má všetko a predsa je nespokojný, ne-
vie rozdávať a prijímať lásku, nech skúsi na 
chvíľku pobudnúť na takomto mieste a uvidí, 
čo je to láska. Tu žijúci mladí ľudia sú šťastní 
a sú vďační za každé slovo a vedia sa spo-
ločne radovať zo svojich úspechov. Najväčšia 
úcta patrí ich vychovávateľom, ktorí spravia 
všetko preto, aby tento domov bol ozajstným 
ostrovom pokoja a lásky.

Mária Pišiová

Na návšteve

Každá etapa ľudského života má svoju krásu i užitočnosť. Tak je 
to i v prípade staršieho veku, aj keď tú krásu a užitočnosť už nie je 
možné zvonka vidieť. Zhrbení pod váhou prežitých rokov, vrásky na 
tvári, vlasy striebornej farby svedčia o tom, že už majú za sebou dlhú 
cestu poznania a práce. Starí ľudia si zaslúžia obrovskú lásku, po-
rozumenie, trpezlivosť a úctu.

Na znak úcty organizuje v októbri každého roka sociálna a bytová 
komisia pri mestskom zastupiteľstve stretnutie pre starších občanov.

Dňa 21. októbra 2010 sa v jedálni vysokej školy stretli v hojnom 
počte tí, ktorí už dovŕšili 70 rokov veku.

Mesto na tomto stretnutí zastupoval Anton Szabó primátor mesta, 
Milena Poláková prednostka mestského úradu, ako i členovia sociál-
nej komisie.

Podujatie svojím programom otvorili členovia Zboru pre občianske 
záležitosti, ku ktorým sa pridali i speváci divadelnej skupiny Hahota. 
Po tomto úvode sa slova ujal primátor mesta Anton Szabó. Poďako-
val sa za všetko, čo naši starí spoluobčania v prospech nášho mesta 
vykonali za posledné desaťročia. Zároveň im podal informácie o do-

Úcta 
k našim starším spoluobčanom 

siahnutých výsledkoch, o plánoch, plnenie ktorých čaká na vedenie 
mesta. 

Oslávencov pozdravila krásnymi básňami pani Gizela Orosová, 
spomedzi oslávencov zarecitovali pani Mária Megová a pani Edita Ta-
lamonová, ktoré slovami veršov vyjadrili radosť i smútok starých ľudí.

Po oficiálnej časti stretnutia nasledoval obed, občerstvenie ako i zá-
bava. Na hudbu Laciho Gála si zatancovali tí, ktorí ešte v sebe cítili 
silu. Pri rozlúčke sa oslávenci poďakovali za toto krásne stretnutie, za 
to, že mesto im každý rok umožní, aby sa v tak hojnom počte mohli 
zísť.

Ďakujeme všetkým tým, ktorí svojou účasťou poctili toto naše 
stretnutie a zároveň s úctou pozdravujeme tých, ktorým už zdravie 
nedovolí, aby strávili toto popoludnie s nami.

Dúfame, že na stretnutí v roku 2011 sa opäť stretneme. Ďakuje-
me Zboru pre občianske záležitosti a spevákom Hahoty za krásny 
program, obsluhujúcemu personálu za pomoc a zamestnancom škol-
skej jedálne za chutný obed.

Mária Pisiová
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Každý, kto bol voliť a podľa svojho najlepšie-
ho vedomia hlasoval za jednotlivých kandidá-
tov za poslancov i primátora, si určite položil 
podobnú otázku. 

V našom meste bola ponuka kandidátov 
a kandidátiek naozaj bohatá a to isté sa dá 
povedať o predvolebnej kampani. Na predvo-
lebných mítingoch nám najväčšie a najsilnejšie 
zoskupenia ponúkli nielen predstavenia svo-
jich kandidátov a volebných programov, ale aj 
kultúrne programy a občerstvenie. Tieto určite 
finančne veľmi nákladné a organizačne nároč-
né podujatia boli voličmi hojne navštevované. 

Všetky kultúrne programy boli pekné, videli 
sme Kmeťo band, operných spevákov, hviezd-
nych gitaristov i malých tanečníkov. Účastníci 
mítingov si aj pochutili na občerstvení, ktoré 
pre nich pripravili uchádzači o ich hlasy. 

Akú váhu majú tieto mítingy pri rozhodovaní 
voličov? Volili ste podľa toho, akú kto mal pre-
zentáciu, program, či občerstvenie? Faktom je, 
že zvolení boli až na dva prípady iba tí, ktorí sa 
na mítingoch prezentovali. Pevne však veríme, 
že voliči sa rozhodovali podľa iných kritérií. 

Volebné programy sa navzájom dosť podoba-

Aká bola predvolebná kampaň?

li a tak skôr, ako ich obsah, zavážila kompe-
tentnosť ich tvorcov. Ako hovorí staré úslovie: 
Nikto vám nemôže dať to, čo my vám môžeme 
sľúbiť. Preto bolo vždy potrebné počúvať KTO 
nám ČO sľubuje a či aj vie, ako svoje sľuby 
splní. Na mítingoch sme viackrát počuli o euro-
fondoch, ktoré vyriešia všetky naše problémy, 
ale veru nie každý, kto sľuboval milióny eurá-
čov vie, ako nesmierne náročné je získať tieto 
granty a realizovať projekty podľa prísnych 
a nekompromisných kritérií. 

Pozitívne hodnotíme skutočnosť, že všetci 
kandidáti sa v rámci kampane zdržali otvo-
rených útokov na svojich protikandidátov, čo 
však už neplatí o zákulisnej šuškande, v rámci 
ktorej sa prepierala kadejaká špinavá bieli-
zeň, ale to už asi patrí k veci. 

Zaujímavý bol aj nový rozmer volebnej kam-
pane na sociálnych sieťach, ktorý určite oslo-
vil predovšetkým mladých voličov. Keby všetci 
„facebookáči“ prišli k urnám, možno by výsled-
ky vyzerali ináč. Mládež, voľby sa nerozhodujú 
na internete, ale vo volebných miestnostiach. 

Veľa kvalitných kandidátov ostalo pod čia-
rou. Zvolení boli iba „starí“ poslanci (až na 

prvého náhradníka), lebo každý z dvanástich 
„vyvolených“ už má za sebou nejakú poslanec-
kú históriu. Je jasné, že nováčikovia sa ťaž-
ko presadzujú a aj nie veľmi aktívny „starý“ 
poslanec je zvolitelnejší ako najlepší nováčik. 
Sú Sládkovičovčania takí spokojní so svoji-
mi poslancami? Možno by nezaškodila „nová 
krv“, ktorá by trošku oživila starý poslanecký 
kolektív. 

Voľba primátora bola tak jednoznačná, že 
niet nad čím polemizovať a preto len konšta-
tujeme, že Ing. Anton Szabó bude mať ďalšie 
štyri roky na to, aby pokračoval vo svojej práci. 

Predvolebná kampaň i voľby sú za nami 
a staronový primátor i poslanci zasadnú na 
svoje miesta a znova začnú budovať naše svet-
lé zajtrajšky. Dúfame, že im to pôjde od ruky 
a nebudú svoju energiu utápať v žabomyších 
sporoch. Prajeme im veľa síl, lebo riadenie 
mesta je nesmierne náročná a zodpovedná 
práca, ktorej úspechy, ale i nezdary sa dotý-
kajú nás všetkých. 

(ES)

Slávnostné stretnutie 50 a 60 ročných jubilantov 

Stalo sa už tradíciou mesta, že 
v jesennom období slávnostne ví-
tame našich 50 a 60 ročných ju-
bilantov. Nebolo to inak ani ten-
to rok. 

Dňa 16. októbra 2010 sme sláv-
nostne vítali našich milých ju-
bilantov, ktorí prijali naše po-
zvanie na toto milé spoločenské 
stretnutie. 

Boli sme úprimne radi, že na 
naše stretnutie (na podnet našich 
60-níkov) zavítali i bývalí občania 
nášho mesta, ktorí tu chodili do 
školy, či bývali a osud ich z nášho 
mesta pred rokmi odvial inam, 
kde si našli zamestnania,  založi-
li si rodiny.

Spomienková slávnosť

Keď sa náš cintorín sfarbí kvetmi chryzan-
tém a večer sa čarovne rozžiari tisíckami pla-
mienkov sviečok, stretávame sa na spomien-
kovej slávnosti, ktorú už tradične pripravuje 
Zbor pre občianske záležitosti v Sládkovičove. 
Na veľmi krásnej, dôstojnej a citlivo pripravenej 
pietnej slávnosti si pripomíname našich dra-
hých, ktorí nás navždy opustili pred piatimi 
a desiatimi rokmi. Je to príležitosť, pri ktorej sa 
stretávajú príbuzní aj známi, aby si spoločne 
pripomenuli tých, ktorí už nie sú medzi nami. 
Sviatok Všetkých svätých pre nás znamená vy-
jadrenie lásky a úcty k tým, ktorí nás opusti-
li. Smútku za našimi blízkymi dávajú členky 
Zboru pre občianske záležitosti svojim poduja-
tím krásny a empatický rámec, za čo im patrí 
naše úprimné poďakovanie.                        (ES)

Jubilanti si tak mohli spolu za-
spomínať, porozprávať, zatanco-
vať, zaspievať a zabaviť sa. A práve 

to bolo účelom tohto stretnutia. 
Prajeme všetkým jubilantom veľa 
zdravia a úspechov v živote, aby si 

na podobné stretnutia i v budúc-
nosti našli čas a chuť. 

Edita Kyselová, matrikárka
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Oznamy, poďakovania a inzeráty

Výbor MO MS v Sládkovičove 
zorganizoval po druhý raz zábavu 
s ponukou zabíjačkových špecia-
lít. V sobotu 6. novembra 2010, 
na Martina, sa v priestoroch VŠS 
stretli priaznivci dobrej zábavy 
a chutných špecialít. Zábava sa 
vydarila, ďakujeme všetkým za 
účasť, tí čo neprišli, môžu ľutovať. 
Tých, ktorým sa páčilo, očakáva-
me aj nabudúce. Úprimne ďaku-
jem všetkým sponzorom za dary 
do tomboly. 

za výbor MO MS A. Pokorná

Každoročne naše mesto zdobí 
veľký vianočný stroček na ná-
mestí pred Inovatechom, ktorý 
už od začiatku adventu zvestuje 
všetkým Sládkovičovčanom, že 
Vianoce sú už za dverami. Chce-
me touto cestou poďakovať rodine 
Konečných, za darovanie krásne-
ho stromčeka, ktorý nám skráš-
ľuje tieto sviatočné dni. 

Svetový deň boja proti AIDS

Otázka: Kúpili sme v Sládkovičove 
rodinný dom, popred ktorý vedie chod-
ník a chcem sa spýtať kto je zodpovedný 
za čistenie a údržbu chodníka? 

Odpoveď: Povinnosť zabezpečiť schodnosť 
chodníkov priľahlých k nehnuteľnostiam majú 
vlastníci, správcovia alebo užívatelia priľahlej 
nehnuteľnosti. Vyplýva to z § 9 ods. 2 zákona 
č. 135/1961 Zb. o pozemných komunikáciách 
v znení neskorších predpisov. V meste Sládko-
vičovo čistenie a údržbu verejných priestran-
stiev upravuje Všeobecne záväzné nariadenie 
č. 44/2004 mesta Sládkovičovo. Podľa uvede-

Advokát radí 

žilo 1,4 milióna ľudí nakazených vírusom HIV, čo je takmer trojnásobok poč-
tu z roku 2000. Takmer 90 % nových hlásených prípadov evidujú v Rusku 
a na Ukrajine a 40 % nových prípadov infekcie HIV je hlásených vo vekovej 
skupiny 15–24 ročných.
Rady pre prevenciu prenosu HIV/AIDS:
• bezpečný sex (dôveryhodný partner, použitie ochranných prostriedkov),
• používanie jednorázových ihiel a striekačiek u drogovo závislých,
• aktívny prístup k testovaniu na HIV a ostatné sexuálne prenosné ochore-

nia,
• podrobenie sa liečbe. 
Situácia na Slovensku:
• do 30.9.2010 registrovaných 447 prípadov infekcie HIV, z toho 85 % prí-

padov u mužov a 15 % prípadov u žien,
• z celkového počtu je 333 prípadov infekcie u občanov SR a 114 u cudzin-

cov. 
• 57 pacientov ochorelo na AIDS, 37 ich už zomrelo,
• 61 % pacientov sa nakazilo nechráneným pohlavným stykom muža s mu-

žom, pri heterosexuálnom styku sa nakazilo 29 % pacientov,
• 16 HIV pozitívnych žien porodilo zdravé dieťa, prenos z matky na dieťa 

nebol v SR zaznamenaný,
• vo svete aj v SR narastá počet prípadov infekcie, kde došlo k prenosu pri 

heterosexuálnom styku, najmä u žien. 
MUDr. Iveta Šuleková, Regionálny úrad 

verejného zdravotníctva Galanta

Svetový deň boja proti AIDS – 1. december je príležitosťou pre mnohých 
ľudí, aby lepšie pochopili problematiku HIV/AIDS a preukázali solidaritu 
pacientom, zároveň je to možnosť pre verejných a súkromných partnerov, aby 
podporili prevenciu, liečbu a starostlivosť o pacientov HIV/AIDS v krajinách, 
kde je vysoký výskyt tejto nákazy.

Vírus imunitnej nedostatočnosti človeka je retrovírus, ktorý sa zameriava 
na bunky imunitného systému človeka a ničí ich, alebo ich znefunkčňuje. 
V prvých štádiách infekcie sa príznaky ochorenia neprejavia, dochádza však 
k oslabovaniu imunitného systému, v dôsledku čoho nakazený človek ľahšie 
ochorie na rôzne infekčné choroby a tie majú väčšinou ťažší priebeh ako 
u zdravých ľudí. Vírus sa prenáša nechráneným pohlavným stykom, z matky 
na dieťa počas tehotenstva, pri pôrode alebo dojčení a krvou (napr. transfú-
ziou, použitím infikovanej injekčnej striekačky...). 

Podľa štatistík žije vo svete 33,3 milióna ľudí nakazených vírusom HIV, 
v roku 2009 skonalo na choroby vyvolané HIV/AIDS 1,8 milióna osôb, naj-
viac obetí (69 % z celkového počtu) si choroba vyžiadala v Afrike.

Úsilie zamerané na zastavenie šírenia epidémie spôsobenej vírusom HIV 
prinieslo pozitívne výsledky v podobe zníženia počtu novonakazených ľudí 
vo svete o 20 % za desať rokov, úbytok počtu nakazených hlásia najmä kraji-
ny v subsaharskej Afrike. Taktiež počet úmrtí na HIV/AIDS sa za uplynulých 
5 rokov znížil takmer o 20 %. 

Na druhej strane však šírenie nákazy vírusom HIV vo východnej Európe 
a strednej Ázii vzbudzuje veľké obavy. Počet novonakazených stúpol o 25 %. 
Organizácia Spojených národov odhaduje, že v tomto regióne v roku 2009 

ných predpisov za čistenie chodníkov zodpove-
dá vlastník priľahlej nehnuteľnosti, vo vašom 
prípade ste to vy ako vlastník domu.

Pod čistením chodníkov sa rozumie ich za-
metanie, umývanie, odstraňovanie snehu, 
blata, odpadkov a iných nečistôt. Čistenie je 
potrebné vykonávať po celej dĺžke a šírke chod-
níka, nestačí očistiť len časť chodníka. 

Ak dôjde k úrazu na chodníku, o ktorý ste 
povinní sa starať, v dôsledku zanedbania vašej 
povinnosti si môže zranená osoba od vás náro-
kovať náhradu škody na zdraví ako aj náhradu 
nákladov spojených s liečením zranenia, kto-

ré jej bolo spôsobené 
v dôsledku zanedba-
nia vašej povinnosti. 
Vzhľadom na uvedené 
skutočnosti odporúčam nezanedbávať svoju 
povinnosť a náležite sa starať o chodník, aby 
ste predišli možným nepríjemnostiam.

S vašimi problémami sa môžete bezplat-
ne (aj anonymne) obrátiť  na redakciu, kto-
rá skontaktuje advokáta a zverejní odpo-
veď.                     

machanova@machanova.sk
 JUDr. Alexandra Machanová

Pracovníčky mestskej knižnice 
vyjadrujú touto cestou poďakova-
nie všetkým tým, ktorí nám počas 
celého roku 2010 formou daru 
prinášali knihy. Tie sa stali sú-
časťou knižného fondu a obohatili 
tak našu knižnicu. Verime, že aj 
v roku 2011 nás budú v hojnom 
počte navštevovať naši verní čita-
telia. Dovoľte mi v mene pracovni-
čok mestskej knižnice zaželať prí-
jemné vianočne sviatky a všetko 
najlepšie v novom roku 2011.

Katarína Talamonová

OZ Klobáskový klub zorga-
nizoval v sobotu 4. decembra 
2010 v  priestoroch Vysokej školy 
v Sládkovičove III. Mikulášsku 
Oldies Party 2010 – diskotéku 
pre starších (ale i mladších), kto-
rí si prišli zatancovať na melódie 
z 80. a 90. rokov. 

Teší nás veľký záujem o toto 
podujatie, ktoré bolo opäť vyda-
rené. 

František Ruman 
predseda OZ KK

Ponúkam do prenájmu 3-izbový byt 
v Šoporni (okres Galanta). Byt má 80 m2, 
poschodie 2/2, samostatná kúpelka a WC, 
izby nepriechodné, každá so samostanou 

loggiou (balkónom). Cena je 360 € + energie 
(podľa spotreby) / mesiac. 

kontakt: 0907 888 880

Certifikované účtovníctvo 
jednoduché i podvojné

Gabriela Šuľanová, Fučíkova 722/312
tel.: 0908 7420849

e-mail: gsulanova@gmail.com

Poďakovanie
Ďakujeme všetkým, ktorým „Na Sládkovičo-
ve záleží“, že nám v komunálnych voľbách 
dňa 27. novembra 2010 odovzdali svoj hlas. 

Vašu dôveru nesklameme!
Viliam Brunner, Ervin Červenka, Alexander 
Karsay, Štefan Matejdes a Milena Poláková



 

Interliga  Sládkovičovo 2010 

Na jar tohto roku sa pár prívržencov futbalu 
dalo dokopy a začali sa pohrávať s myšlien-
kou založiť v Sládkovičove organizovanú súťaž 
v malom futbale. Chceli sme hlavne využiť no-
vovybudované ihrisko s umelou trávou pri fut-
balovom štadióne. Po niekoľkých spoločných 
sedeniach sme vypracovali podrobný plán 
a pravidlá, podľa ktorých sme predpokladali, 
že by to mohlo fungovať. 

Do úvodného ročníka sa prihlásilo 6 muž-
stiev a to: Renegade, Zátišie, Fc Tottis, Nový 
Dvor, Dream Team a Unicef. Hracím dňom 
bola sobota v podvečerných hodinách, kedy 
sme vždy odohrali jedno kolo, teda tri zápasy. 
Veľkým dňom bol pre nás 29. máj. Vtedy sa 
začali hrať úvodné zápasy prvého kola Inter-
ligy. Na jar sa odohralo 5 súťažných kôl spolu 
15 zápasov. Už po jarnej časti sme boli milo 
prekvapení a hlavne spokojní s úrovňou jed-
notlivých zápasov a návštevnosťou sobotňaj-
ších podujatí. 

Jesennú odvetnú časť sme otvorili 11. sep-
tembra 2010 a chceli sme pokračovať v tom 
dobre naštartovanom procese. Počas 1. roč-
níka sa odohralo spolu 29 zápasov, nakoľko 
sa jedno stretnutie neuskutočnilo, keďže muž-
stvo Renegadu nenastúpilo na zápas. Spolu 
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Futbalisti 
FK Slavoj Sládkovičovo zimujú

Vonku je zima a aj naši futbalisti majú teraz zimnú prestávku. Keď-
že bodov nie je veľa, nie je ani veľká radosť z jesenných výsledkov. 
Hoci letná príprava prebiehala uspokojivo, samotná jesenná súťaž sa 
futbalistom Slavoja celkom nevydarila podľa predstáv. Po dlhom čase 
nás sklamalo aj vlastné ihrisko, keď bolo po letných dažďoch viackrát 
zaplavené. 

Po piatich odohratých kolách mali futbalisti Slavoja iba 1 bod za 
domácu remízu s Komárnom. Potom však prišiel odložený zápas so 
Šuranmi a až tam sa hráči pozbierali a naložili súperovi poltucet gó-
lov. Ale ďalšie zápasy boli ako na hojdačke. Mrzia nás najmä domáce 
straty bodov (13) a keďže zvonku sa priniesli len 4 body, Slavoj sa 
po jesennej uzávierke usadil na 13. mieste, keď za ním zimujú ešte 
Hurbanovo, Šahy a Vrakúň. Do jarnej odvety sa musíme svedomito 
pripraviť a dokázať svojimi výkonmi na ihrisku, že Slavoj si IV. ligu 
uchová aj v budúcnosti.

„K naplneniu našich očakávaní nám chýba asi päť bodov. Spokojní 

teda nie sme. Po hernej stránke však jeseň nebola zlá. Mali sme slušnú 
defenzívu, prakticky s každým mužstvom sme dokázali hrať relatívne 
vyrovnanú partiu a nedostali sme príliš veľa gólov. Chalani tvoria dob-
rú partiu. Vzorom pre ostatných hráčov, v prístupe k zápasom a trénin-
gom, je Gabo Nagy, ktorý nás ťahá v útoku. Nečaká nás jednoduchá 
jar, ale určite sa výkony zlepšia. Veľmi dobrý zápas sme odohrali doma 
so Šuranmi, veľmi ma potešil výkon v stretnutí s Komárnom, kde sme 
už prehrávali 0:3 a dokázali sme vyrovnať. Na druhej strane je zase 
škoda výpadkov s Mederom, Vrakúňom alebo Štúrovom“, sumarizuje 
tréner Miroslav Kucharovič.

Jarná časť prípravy sa začína 12. januára 2011 a v príprave sa 
stretneme s nasledovnými mužstvami: 22. januára 2011 Vinohrady, 
29. januára 2011 Šintava, 5. februára 2011 DAC Dunajská Streda „B“, 
12. februára 2011 Topoľčany, 19. februára 2011 Váhovce, 26. febru-
ára 2011 Zeleneč, 5. marca 2011 Spartak Trnava „B“ a 13.–14. mar-
ca 2010 začína jarná časť.             Dušan Heriban

bolo nastrieľaných 
390 gólov , priemer na 
zápas bol 13,44 gólov, 
čo je veľmi pekné čís-
lo. Najviac gólov (47) 
padlo v 2. kole a na-
opak najmenej (29) v 
8. kole. Najviac gólov 
(22) v jednom zápa-
se padlo v 2. kole, 
keď Nový Dvor zví-
ťazil nad Renegadom 
17:5 a tiež v 4. kole 
keď Zátišie:Renegade 
skončilo výsledkom 
19:3. Naopak najme-
nej gólov (6) v jednom 
zápase padlo v 4. kole 
Unicef – Fc Tottis 3:3 
a tiež v 7. kole Dre-
am Team – Fc Tottis 
4:2. Najtrestanejším 
mužstvom bolo muž-

stvo Renegadu, ktoré obdržalo 5 žltých kariet 
a jednu červenú kartu a naopak, najmenej 
trestané bolo mužstvo Fc Tottisu, ktoré do-
stalo iba jednu žltú kartu. Víťazom 1. roční-
ka Interligy sa stalo mužstvo Dream Teamu 
so ziskom 25 bodov. Na ďalších miestach sa 
umiestnili: Fc Tottis 17 bodov, Unicef 17 bo-
dov, Nový Dvor 16 bodov, Zátišie 12 bodov 
a Renegade 0 bodov. 

Dňa 13. novembra sa uskutočnilo slávnost-
né posedenie spojené s vyhlásením výsledkov 
v reštaurácii Jamajka v Sládkovičove, na kto-

rom sa zúčastnilo cca 70 ľudí. Medzi nás pri-
šiel aj pán primátor (napriek tomu, že ešte stále 
nebol zdravotne v poriadku), ktorý odovzdával 
trofeje pre víťazov a tiež pán Štefan Józsa 
s manželkou, ktorí nechýbali ani na jednom 
zápase, ak sa nemýlim. Na tomto posedení sa 
odovzdávali aj individuálne ocenenia. Najlep-
ším brankárom sa stal Erik Buchlík, Dream 
Team, najlepším obrancom Jozef Vigh, Dream 
Team, najlepším útočníkom Gabriel Selyem 
ml., Zátišie, najlepším hráčom Ján Jasovský, 
Fc Tottis a najlepším strelcom (31 gólov) Róbert 
Kysela, Dream Team. V novom roku by sme 
radi rozšírili Interligu o dve mužstvá a radi by 
sme hrali na jar a aj na jeseň dvojkolovým sys-
témom. Na záver by som sa chcel poďakovať 
všetkým zúčastneným, či to boli hráči, diváci, 
rozhodcovia, samozrejme pánovi primátorovi, 
Ing. Antonovi Szabóovi, za podporu, pánovi 
Štefanovi Józsovi s pani manželkou za pomoc 
pri jednotlivých zápasoch a verím, že aj v roku 
2011 budeme úspešne pokračovať. Zvlášť by 

som sa chcel poďako-
vať vedúcim jednotli-
vých mužstiev a ich 
zástupcom, ktorí sa 
pravidelne zúčastňo-
vali na utorkových 
zasadnutiach Inter-
ligy. 

Želám vám príjem-
né prežitie sviatkov 
a veľa zdravia a sily 
do nového roka. 

šéf Interligy 
Sládkovičovo 
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Narodili sa
Laura Lachatová, 10.10.2010
Eva Farkašová, 11.10.2010
Denis Haško, 18.10.2010
Kevin Juhász, 19.10.2010
Patrik Bobál, 22.10.2010
Matúš Nagy, 24.10.2010
Dávid Szabó, 26.10.2010
Jasmína Tavalyová, 26.10.2010
Viktória Némethová, 8.11.2010 
Mia Pišiová, 21.11.2010
Sebastian Kuki, 21.11.2010
Zuzana Babaríková, 27.11.2010
Zdravie a šťastie na štarte do života.

Navždy nás opustili
Štefan Dani, (59) 13.10.2010
Gabriela Dumannová, (54) 24.10.2010
Margita Plešková, (89) 26.10.2010
Rozália Zoborová, (85) 27.10.2010
MVDr. Ján Rosenberg, (72) 1.11.2010
Vlasta Németová, (64) 29.11.2010
Anna Kuricová, (79) 29.11.2010
Jaroslav Janík, (51) 25.11.2010
Anna Mészárosová, (76) 5.12.2010
Bývalí občania nášho mesta:
Michal Jalec, (75) 28.10.2010
Gizela Holubová, (84) 28.10.2010
Verona Dovalová, (82) 31.10.2010
Vilma Kováčová, (81) 3.12.2010
Nech odpočívajú v pokoji…

Informačný spravodajca občanov, vydáva mesto Sládkovičovo, EV 3995/10. Redakčná rada: predseda – PhDr. Terézia Pethőová, Eva Sudová, Mária 
Szabóová, PaedDr. Eva Bodová, Mgr. Katarína Baloghová, Mgr. Pavol Macura, Mgr. Roland Klokner, tajomníčka – Mária Pišiová. Adresa: Život v Sládkovičove, 
Mestský úrad, 925 21 Sládkovičovo, tel: 031/784 28 35, e-mail: zivotvsladkovicove@gmail.com, zapísané: OÚ Galanta 7/1992. Redakcia si vyhradzuje právo 
redakčne skracovať a upravovať príspevky dopisovateľov. Názory dopisovateľov v príspevkoch nemusia odrážať mienku redakcie.

S hlbokým zármutkom v srdci 
ďakujeme všetkým, ktorí odprevadili 
na poslednej ceste milovanú 
manželku, matku, svokru a babičku
Gabrielu Dumannovú, 
rod. Szalayovú, ktorá nás vo veku 54 
rokov navždy opustila. 
Ďakujeme za slová sústrasti, kvety 
a vence, ktorými ste sa snažili 
zmierniť náš hlboký zármutok. 
smútiaci manžel a dcéry s rodinami

Dni plynú ako tichej rieky prúd, len 
bolesť v srdci trvá a nedá sa 
zabudnúť.
Dňa 5. decembra 2010 uplynul rok, 
čo nás navždy opustil náš drahý syn, 
brat a vnuk 
Marek Szöllősy.
Ďakujeme všetkým, ktorí spomínajú 
s nami.
smútiaca rodina 

Dňa 27. novembra uplynul jeden rok 
od úmrtia našej drahej manželky, 
mamičky a babičky 
Márie Novomestskej, rod. Šramovej.
Kto ste ju poznali, venujte jej tichú 
spomienku pri tomto smutnom 
výročí. 
S láskou spomína manžel, deti 
a vnúčatá.

S láskou a žiaľom v srdci spomíname 
na syna a brata 
Jána Chovanca, 
ktorý nás navždy opustil 14. decem-
bra 2005. Kto ste ho poznali, venujte 
mu tichú spomienku pri tomto smut-
nom výročí.
matka a sestra s rodinou

Dňa 29. decembra 2010 uplynie osem 
rokov od tej chvíle, keď nás navždy 
opustila Priska Gucká.
Aj keď nie si už medzi nami, v našich 
srdciach zostaneš navždy.
S láskou spomína mama, súrodenci 
a dcéry s rodinami.

Dňa 10. decembra 2010 uplynulo 
desať rokov od úmrtia nášho 
milovaného manžela, otca a brata 
Zoltána Frantu.
Kto ste ho poznali, venujte mu tichú 
spomienku. S láskou spomína 
smútiaca rodina.

Bolesť utíchla, srdcia prestali biť, 
no v našich srdciach budete stále žiť.

S hlbokým žiaľom spomíname 
na drahých rodičov pri príležitosti 
15. výročia úmrtia 
Antona Ondrejkoviča 
a 2. výročia 
Helenky Ondrejkovičovej. 
S láskou spomínajú dcéry s rodinami.

Spomíname

Dňa 2. decembra 2010 sme si so 
smútkom v srdciach pripomenuli 
5. výročie úmrtia nášho drahého otca 
Karola Kovácsa
a 17. decembra 2010 si pripomíname 
19. výročie úmrtia našej drahej 
mamičky 
Heleny Kovácsovej.
Kto ste ich poznali, venujte im tichú 
spomienku.
S úctou a láskou spomínajú dcéry 
a syn s rodinami.

S láskou a úctou spomíname 
na milovanú matku 
Máriu Noszárovú,
ktorá nás pred 15 rokmi, 
17. decembra navždy opustila.
Jej pamiatku s láskou a úctou si na-
vždy zachovajú dcéry s rodinami.

To, že sa rana zahojí, je len klamné 
zdanie, 
v srdci bolesť zostala a tiché spomí-
nanie. 
Dnes už len kyticu vieme im na hrob 
dať a s láskou spomínať.

Našej mamičke a drahému otcovi 
Irene Kemťovej
a Michalovi Kmeťovi. 
S úctou spomínajú dcéra, synovia, 
zaťovia, vnúčatá a pravnúčatá

Zosobášili sa
Róbert Sárközi (Sládkovičovo) 
a Silvia Farkašová (Sládkovičovo) 

Imrich Slíž (Sládkovičovo) 
a Helena Köszegiová (Sládkovičovo)

Tomáš Bednár (Sládkovičovo) 
a Mgr. Miriam Matlohová (Sládkovičovo)

Mgr. Milan Hanák (Sládkovičovo) 
a Mgr. Michaela Chovancová (Sládkovičovo)

Roman Budai (Sereď) 
a Kristína Matejdesová (Sládkovičovo)

Igor Molnár (Sládkovičovo) 
a Michaela Jungová (Galanta)

Štefan Kuki (Sládkovičovo) 
a Mária Lakatosová (Galanta)

Veľa šťastia na spoločnej ceste.

Vydavateľ mestského spravodaja Život v Sládkovičove / Diószegi élet týmto v súlade s § 6 ods. 3 Tlačového zákona oznamuje, že jeho jediným vlastníkom k 31. 12. 2009 bolo mesto Sládkovičovo

Spoločenská kronika mesta

Blahoželanie

Dňa 22. novembra 2010 sa dožil krásneho jubilea, 60. rokov  pán farár Ladislav Šálka. 
Pri tejto príležitosti mu srdečne blahoželáme a želáme mu veľa zdravia a lásky 
ako i duchovných a telesných síl.                         Redakčná rada spravodaja Život v Sládkovičove 



--
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Klobáskový klub prijal pozvanie organizátorov oblastnej súťaže vo 
výrobe klobás O najlepšiu klobásu Žitného ostrova, ktorá sa konala 
24. októbra 2010 v obci Orechová Potôň a zúčastnilo sa je 15 druž-
stiev. Naše družstvo v zložení Vladimír Feješ, Štefan Macek, Milan Feješ 
a Erik Franko obsadilo v súťaži veľmi pekné 2. miesto. Za vzornú repre-
zentáciu klubu aj nášho mesta im touto cestou ďakujeme. 

Účasť na tomto podujatí bola dobrou prípravou na 14. Klobáskový 
festival v Békescsabe. Táto veľkolepá oslava dolnozemskej kultúry, ľu-
dových tradícií a gastronómie sa konala 29.–30. októbra 2010. Naše re-
prezentačné družstvo sprevádzal autobusový zájazd, ktorý na podporu 
súťažiacich zorganizovalo OZ. Cestou na miesto súťaže sme sa zasta-
vili na srdečnej návšteve v obci Gerendás, kde našu delegáciu oficiálne 
privítal starosta, predsedníčka slovenskej samosprávy pani Katarína 
Priskin a členovia samosprávy. Naši priatelia nás pohostili výborným 
kotlíkovým paprikášom z kohútov, ktorý všetkým veľmi chutil. 

Posilnený paprikášom sme pricestovali do Békescsaby, kde sme sa 
ubytovali a rýchlo sme sa zoznamovali s organizáciou klobáskového 
festivalu. Do súťaže sa prihlásilo 480 družstiev, vrátane toho nášho 
v zložení Vladimír Feješ, Štefan Macek, Milan Feješ, Erik Franko a Mar-
tinak Chudá. Naši majstri umenia klobáskového síce tentoraz nezíska-

OZ Klobáskový klub a jeho aktivity
 

Tohto roku nás Mikuláš nesklamal a pri-
šiel naozaj na snehu. V hale nášho starého 
kultúrneho domu to vyzeralo ako v lyžiarni 
horskej chaty – parkovali tam sánky snáď 
z celého mesta. To našich najmenší obyvate-
ľov ich vzorní rodičia priviezli na stretnutie 
s Mikulášom a čertíkom. Mikuláš, verný svo-
jej stáročnej tradícii, bol dôstojný dobrý starý 
deduško, ktorý prišiel sládkovičovským deťom 
rozdať darčeky, čo by sa mu vcelku aj podari-
lo, keby to roztopašná čertica všetko nekazila. 
Najprv zaspala a prišla neskoro, ani strašiť ne-
vedela, všetky rozprávky poplietla, Mikuláša 
neposlúchala, celý program iba kazila, až sa 

Mikuláš 

starý dedko Miku-
láš rozčúlil a čertica 
skoro dostala na za-
dok veľkou varechou. 
Deti si ale milú čerti-
cu nedali a nakoniec 
všetko dobre dopadlo. 
Zababušené drobce 
s plnými ručičkami 
maškrtiek od dobré-
ho Mikuláša i nepo-
slušnej čertice sa mrazivým večerom spokojne 
vracali domov na sánkach ťahaných obetavý-
mi rodičmi i babičkami.

Niet pochýb o tom, že zima nám 
začala. Celé mesto leží pod sne-
hovou perinkou, na námestí pred 
Inovatechom svieti velikánsky via-
nočný stromček, deti píšu listy Je-
žiškovi, mamičky upratujú, naku-
pujú, pečú cukrovinky a to všetko 
spolu znamená, že sa blížia Viano-
ce. Spolu s Mikulášom a čertíkom 
prajeme všetkým deťom, aby boli 
šťastné a veselé, aby si pod strom-
čekmi našli krásne darčeky a aby 
na Vianoce nikto nebol sám. 

(ES)

li žiadne z popredných ocenení, 
ale určite vzorne reprezentovali 
naše mesto a región. Podľa reak-
cií divákov sme zanechali výbor-
ný dojem a potešili sme aj našich 
spoluobčanov, ktorí sa podujatia 
zúčastnili ako návštevníci. 

Milým prekvapením bola náv-
števa starostu družobnej obce 
Csorvás pána Menyhérta, ktorý 
nás pozval do Csorvásu na ne-
deľný obed. Návšteva bola veľmi 
príjemná a dostalo sa nám tam 
úprimného privítania a pohoste-
nia. Poprechádzali sme sa po meste a pán Menyhért nám ukázal via-
ceré zaujímavé miesta. Táto milá návšteva nás všetkých potešila a ur-
čite prispela k vzájomnému spoznávaniu občanov družobných obcí. 
Ďakujeme pani Betke Hugyik a slovenskej samospráve v Csorvási, ktorí 
nám pomohli pri zorganizovaní tohto úspešného zájazdu.    

František Ruman, predseda OZ KK


